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 Protokół nr 20/2020 

posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego  

Powiatu i Przestrzegania Prawa,  

przeprowadzonego w trybie zdalnym w czwartek 25 czerwca 2020 r. 

   

W posiedzeniu uczestniczyli wszyscy członkowie ww. komisji z wyjątkiem  Nieobecny 

usprawiedliwiony był radny Emil Majsner. 

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli także: 

 Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska.  

 Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik. 

 

Zaproszenie na posiedzenie Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa otworzył posiedzenie Komisji o godz. 9.00. 

Powitał zebranych Radnych oraz zaproszonych gości i na podstawie listy obecności (każdy 

Radny potwierdził swoją obecność wciskając przycisk kworum w systemie eSesja), 

stwierdził wymagane kworum.  

Przewodniczący poinformował, że będzie łączył się telefonicznie z Radnymi, którzy chcą 

zabrać głos. Chętna osoba musi to zasygnalizować wciskając przycisk w programie eSesja.  

Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono.  

Posiedzenie odbyło się wg następującego planu: 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLVI/357/2018 Rady 

Powiatu w Śremie z dnia 05 października 2018 r. w sprawie zatwierdzenia do 

realizacji w okresie od dnia 1 stycznia 2019 roku do dnia 31 grudnia 2020 roku 

projektu współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w 

ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020 zmienioną 

uchwałą Nr VII/56/2019 Rady Powiatu w Śremie z dnia 25 kwietnia 2019 r. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr VII/55/2019 Rady 

Powiatu w Śremie z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie zatwierdzenia do realizacji 

w okresie od dnia 1 stycznia 2019 roku do dnia 31 grudnia 2020 roku projektu 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie na rzecz 

gminy Śrem w drodze darowizny, nieruchomości stanowiącej własność powiatu 

śremskiego, zajętej pod pas drogowy drogi gminnej ul. Stanisława Staszica w 

Śremie.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego w Poznaniu. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie  

i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2020 rok. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Śremskiego. 
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10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyeliminowania z obrotu prawnego 

uchwały Rady Powiatu w Śremie. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia gminie Dolsk pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej. 

12. Wolne głosy i wnioski. 

 

Ad 2. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zgłosić uwagi do 

protokołu nr 19/2020 z posiedzenia komisji? 

 

Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie, w wyniku którego protokół nr 

19/2020 z dnia 07 maja 2020 r. został przyjęty (8 głosów za). 

 

Ad 3. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr 

XLVI/357/2018 Rady Powiatu w Śremie z dnia 05 października 2018 r. w sprawie 

zatwierdzenia do realizacji w okresie od dnia 1 stycznia 2019 roku do dnia 31 grudnia 2020 

roku projektu współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w 

ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020 zmienioną uchwałą 

Nr VII/56/2019 Rady Powiatu w Śremie z dnia 25 kwietnia 2019 r. 

 

Pani Zofia Barcz Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Śremie omówiła projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za) projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr 

XLVI/357/2018 Rady Powiatu w Śremie z dnia 05 października 2018 r. w sprawie 

zatwierdzenia do realizacji w okresie od dnia 1 stycznia 2019 roku do dnia 31 grudnia 2020 

roku projektu współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w 

ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020 zmienioną uchwałą 

Nr VII/56/2019 Rady Powiatu w Śremie z dnia 25 kwietnia 2019 r. Projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 4. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa przeszedł do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr VII/55/2019 Rady 

Powiatu w Śremie z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie zatwierdzenia do realizacji w 

okresie od dnia 1 stycznia 2019 roku do dnia 31 grudnia 2020 roku projektu 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020. 

 

Pani Zofia Barcz Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Śremie omówiła projekt 

uchwały. 

 

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
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Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za) projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr 

VII/55/2019 Rady Powiatu w Śremie z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie zatwierdzenia do 

realizacji w okresie od dnia 1 stycznia 2019 roku do dnia 31 grudnia 2020 roku projektu 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020. Projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad 5.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie na rzecz 

gminy Śrem w drodze darowizny, nieruchomości stanowiącej własność powiatu śremskiego, 

zajętej pod pas drogowy drogi gminnej ul. Stanisława Staszica w Śremie.  

Marek Matuszewski Zastępca Naczelnika Wydziału Geodezji i Gospodarki 

Nieruchomościami Starostwa Powiatowego w Śremie omówił projekt uchwały. 

 

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za) projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie na rzecz gminy Śrem w drodze darowizny, nieruchomości stanowiącej 

własność powiatu śremskiego, zajętej pod pas drogowy drogi gminnej ul. Stanisława 

Staszica w Śremie. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad 6.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przekazania skargi do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu. 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że przedstawiony projekt uchwały 

wiąże się z tym, że Prokurator Regionalny w Poznaniu , w dniu 26 maja 2020 r. wniósł za 

pośrednictwem Rady Powiatu w Śremie skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Poznaniu na uchwałę Rady Powiatu nr XII/93/2019 w sprawie ustalenia wysokości opłat 

za usuwanie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających na rok 2020. 

Zgodnie z art.54 ustawy z dnia 30 sierpnia 2002 r. Prawo o postępowaniu przed sądami 

administracyjnymi skarga do sądu administracyjnego wnoszona jest za pośrednictwem 

organu, którego działanie, bezczynność lub przewlekłe prowadzenie postępowania jest 

przedmiotem skargi. Z uwagi na powyższe podjęcie uchwały jest niezbędne celem 

wypełnienia obowiązków nałożonych na organ powiatu ww. ustawą. Wyjaśniła, że 

Prokurator wniósł o stwierdzenie nieważności uchwały w całości zarzucając jej istotne 

naruszenie prawa polegające na braku dokładnej analizy i oszacowania kosztów przy 

ustalaniu maksymalnych stawek na terenie powiatu. Dlatego, w kolejnym punkcie będzie 

procedowana nowa uchwała dot. ustalenia wysokości opłat za usuwanie i przechowywanie 

statków lub innych obiektów pływających na rok 2020, w której została szczegółowo 

przeprowadzona analiza. Trudno nie zgodzić się z Prokuratorem, ponieważ w uchwale z 

2019 r. tej analizy nie dokonaliśmy. Jeśli jutro na sesji zostanie podjęta nowa uchwała, w 

nowym brzmieniu będziemy wnioskować jednocześnie do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego o umorzenie postępowania przekazując całą dokumentację wraz z 

nowym brzmieniem podjętej uchwały.  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
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Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący zamknął dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za) projekt uchwały w sprawie przekazania 

skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu. Projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad 7.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat 

za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających. 

Izabela Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa Powiatowego 

w Śremie omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący zamknął dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za) projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad 8.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 

2020 rok. 

Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

 

Radny Tomasz Klaczyński zapytał czy konieczne jest zmniejszenie o 10 tys. zł dotacji dla 

Biblioteki Publicznej Miasta i  Gminy Dolsk.  Ponadto powiedział, że w budżecie powiatu 

zostały zabezpieczone środki na wymianę lamp przy ul. Zamenhofa w Śremie i tylko część z 

nich została wymieniona. Zapytał czy to jest koniec tej inwestycji.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że ma to związek z kryzysem 

(spowodowany COVID-19) dlatego  Zarząd Powiatu podjął decyzje aby nie udzielać dotacji 

dla biblioteki. Obecnie będą realizowane wszystkie zadania, które są zadaniami własnymi 

powiatu. W tej chwili podchodzimy do budżetu zachowawczo nie rezygnując jednocześnie z 

inwestycji. Mieliśmy zaplanowane w budżecie na inwestycje 4,5 mln zł pomimo wielu 

przesunięć obecnie jest 4,4 mln zł. Te przesunięcia mają służyć temu, aby Powiatowy 

Zarząd Dróg nie realizował dużej inwestycji w jednym miejscu tylko mógł utrzymać 

bieżący stan dróg w wielu miejscach na terenie naszego powiatu. Szczegółowe decyzje będą 

podejmowane z końcem roku. Wszystko zależy od tego jaki będzie stan budżetu po stronie 

dochodów z podatków.  

Dodał, że przesunięcia w budżecie które dotyczą inwestycji drogowej w Kalejach i chodnika 

w Kadzewie wiążą się ze zwrotem środków do Gminy Śrem. W celu realizacji inwestycji, w 

miejscowości Kaleje powiat wystąpił o dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu Dróg 

Samorządowych (WFDS). Obecnie wniosek z powiatu znajduje się na liście rezerwowej. 

Starosta powiedział, że jego zdaniem uda się te środki pozyskać. Jeśli decyzja o 

dofinansowaniu zapadnie we wrześniu br. to nie zdążymy w tym roku przeprowadzić tej 

inwestycji. Podpiszemy umowę i przeprowadzimy przetarg, ale inwestycja zostanie 

przełożona na rok 2021 (środki z WFDS przechodzą na rok następny). Jeżeli chodzi o 

chodnik w Kadzewie to planowana jest również modernizacja drogi na docinku Kadzewo-



 5 

Dolsk. Powiat zamierza złożyć wniosek o dofinansowanie z WFDS wówczas to zadanie 

znalazłby się w tym dofinansowaniu. Na drugie pytanie Starosta odpowiedział, że Burmistrz 

Śremu poinformował go, że wymiana lamp przeciąga się w czasie, ponieważ Enea ma swoje 

procedury, które są bardzo długie.  

 

Radni nie zabrali więcej głosów. Przewodniczący zamknął dyskusję. 

 

Salę opuścił Wicestarosta Piotr Ruta. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (7 głosów za) projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

budżetową na 2020 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad 9.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Śremskiego. 

Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska powiedziała, że zmiana WPF ma charakter korekty 

dostosowującej rok 2020 do ostatnich zmian w budżecie.  

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący zamknął dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (7 głosów za) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Śremskiego. Projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad 10.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyeliminowania z obrotu 

prawnego uchwały Rady Powiatu w Śremie. 

Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska powiedziała, że ten projekt uchwały jest 

konsekwencją zmian w budżecie, które były omawiane w pkt. 8 gdzie rezygnujemy z 

udzielenia pomocy finansowej w kwocie 10 tys. zł na działalność bieżącą Biblioteki 

Publicznej Miasta i Gminy Dolsk. W związku z tym, że rezygnujemy z tego wydatku, 

uchwała która została podjęta w dniu 28 lutego 2020 r. przez Radę Powiatu w Śremie w 

przedmiotowej sprawie nie ma racji bytu, więc musi być wyeliminowana z obrotu 

prawnego. 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący zamknął dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (6 głosów za, 1 wstrzymujący się) projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę sprawie wyeliminowania z obrotu prawnego uchwały Rady Powiatu w 

Śremie. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

 

Ad 11.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie udzielenia gminie Dolsk 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej. 
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Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska powiedziała, że ten projekt uchwały jest również 

konsekwencją zmian w budżecie gdzie zabezpieczono kwotę 1.680 zł na pomoc finansową 

dla Dolska z przeznaczeniem na remont strażnicy oraz zakup wyposażenia i sprzętu 

ratowniczo-gaśniczego dla OSP Lubiatowo. Żeby takiej pomocy udzielić Rada oprócz 

zabezpieczenia wydatków w budżecie musi podjąć uchwałę o udzieleniu pomocy 

finansowej. 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący zamknął dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (7 głosów za) projekt uchwały w sprawie udzielenia 

gminie Dolsk pomocy finansowej w formie dotacji celowej. Projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu.  
 

Ad 12. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zabrać głos w tym 

punkcie porządku obrad?  

 

Radni nie zgłosili głosów i wniosków. 

Przewodniczący poprosił, aby przewodniczący Klubów Radnych przesłali na email biura 

rady informację o zaopiniowaniu projektów uchwał.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Pan Zbigniew 

Hoffa zamknął obrady Komisji o godz. 1014. 

 

 

Protokołowała  

Elżbieta Lewandowska - Jaśniak  

 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Rozwoju Gospodarczego Powiatu 

i Przestrzegania Prawa 

 

Zbigniew Hoffa 

 


